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Protokół nr 30/2009 

Z XXX sesji Rady Gminy Miasteczko Kraje ńskie 

w dniu 19 sierpnia 2009r. 

XXX sesja Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie  rozpoczęła się o godz.11.00 w 

świetlicy wiejskiej w Brzostowie. Przewodnicząca Rady  D. Pawlak otworzyła 

posiedzenie i powitała wszystkich zebranych. W szczególności gości specjalnych: 

Danutę Wojciechowską – Dyrektora ZOZ w Wyrzysku, Mariana Martenka -  członka 

Zarządu Powiatu w Pile, Bogusława Mikitę -  członka Zarządu Powiatu w Pile oraz 

Wojciecha Szutkowskiego - Sekretarza Powiatu w Pile. W  sesji wzięło udział 13 

radnych, (radni Świadek i Ryczek nieobecni).Przewodnicząca stwierdziła, że wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi  quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji - listy obecności radnych oraz gości w 

załączeniu. Stwierdziła jednocześnie, że sesja ta ma charakter sesji nadzwyczajnej  i 

odbywa się w trybie przyspieszonym na wniosek Wójta Gminy K. Jagodzińskiego. A 

powodem tego  jest konieczność złożenia wniosku na aplikację środków z UE na 

zadanie pn.”Adaptacja budynku po byłym młynie na Centrum Ekologii Doliny 

Środkowej Noteci”, którego zgłoszenie upływa w terminie do 21 sierpnia br. 

Następnie odczytała porządek obrad. 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 

- stwierdzenie quorum, 

- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie w dniu 29 
czerwca 2009 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i oczyszczalnią 

ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie. 
7. Informacja Dyrektora Zespołu Szkół w Miasteczku Krajeńskim o wynikach 

tegorocznych egzaminów oraz podsumowanie roku szkolnego 2008/2009 szkół i 
przedszkola. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie wydania opinii w sprawie przekształcenia w spółkę 
prawa handlowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wyrzysku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli i udzielania zniżek w szkołach i placówkach prowadzonych 
przez Gminę Miasteczko Krajeńskie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Uchwały Nr VIII/37/07 Rady Gminy Miasteczko 
Krajeńskie z dnia 30 maja 2007 roku w sprawie przyjęcia strategii Gminy Miasteczko 
Krajeńskie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad na jakich przewodniczącemu organu 
wykonawczego jednostki pomocniczej przysługuje dieta. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2009 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego 

w celu prowadzenia wspólnej polityki gospodarowania odpadami i osadami 
ściekowymi na obszarze działania Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Piła. 

14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
15. Sprawy różne, wolne wnioski. 
16. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
17. Zakończenie 

 

Przewodnicz ąca Rady  – powiedziała, że w związku z nieobecnością na posiedzeniu 
sekretarza obrad Pani Marii Świadek proponuje zniesienie zapisu w  punkcie 2 
porządku obrad  o przyjęciu protokołu z XXIX sesji Rady Gminy i wprowadzenie w to 
miejsce zapisu -  wybór sekretarza obrad. 

Wójt Gminy  – zaproponował wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia opinii o obszarach bezpośredniego zagrożenia powodzią na 
terenie Gminy Miasteczko Krajeńskie, chociaż nie do końca jest ona dopracowana, 
ponieważ nie ma jeszcze uzasadnienia. Sprawa jest nie do końca jasna dlatego 
projekt zawiera opinię negatywną, aby wymóc na projektodawcach tej uchwały 
szersze konsultacje ze społeczeństwem, czyli z nami.  

Po zmianach porządek obrad wyglądał następująco: 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
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6. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i 
oczyszczalnią ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie. 

7. Informacja Dyrektora Zespołu Szkół w Miasteczku Krajeńskim o wynikach 
tegorocznych egzaminów oraz podsumowanie roku szkolnego 2008/2009 
szkół i przedszkola. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wydania opinii w sprawie przekształcenia w 
spółkę prawa handlowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wyrzysku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli i udzielania zniżek w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Gminę Miasteczko Krajeńskie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Uchwały Nr VIII/37/07 Rady Gminy 
Miasteczko Krajeńskie z dnia 30 maja 2007 roku w sprawie przyjęcia strategii 
Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad na jakich przewodniczącemu 
organu wykonawczego jednostki pomocniczej przysługuje dieta. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2009 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia 

międzygminnego w celu prowadzenia wspólnej polityki gospodarowania 
odpadami i osadami ściekowymi na obszarze działania Zakładu 
Unieszkodliwiania Odpadów Piła. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o obszarach bezpośredniego 
zagrożenia powodzią na terenie Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

15. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
16. Sprawy różne, wolne wnioski. 
17. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
18. Zakończenie 

 

Ad.2.  

Przewodnicz ąca Pawlak zaproponowała na aby funkcję sekretarza dzisiejszych 
obrad pełnił radny Jan Banasik. Radny Banasik wyraził na to zgodę. 

Głosowanie  za kandydaturą J.Banasika na sekretarza obrad:13 głosów „za” na 13 
obecnych radnych. 

Ad.3. 

Radny Klesa  skierował pytanie do gości ze starostwa i zapytał o dalszą realizację 
budowy obwodnicy Ujście-Ruda. 

Sołtys Ilnicki - zapytał czy będzie modernizowana droga Miasteczko - Wolsko. 

Przewodnicz ąca Pawlak - zadała pytanie w temacie roszczeń byłego właściciela 
młyna do tego obiektu. 
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M. Martenka  – odpowiadając na zadane pytanie odpowiedział, że budowa 
obwodnicy to bardzo skomplikowane zadanie. Projekt jest bardzo solidny środki już 
otrzymaliśmy w wysokości 25 mln(reszta to koszt powiatu). Okazało się, ze został 
spełniony wymóg zgodności z programem „Natura 2000”. Każdy element 
dokumentacji musi być na nowo analizowany i stale trzeba spełniać jakieś nowe 
wymogi, które nam się przedstawia. Tak więc zagrożenia inwestycji nie ma, 
uzgodnienia  są na ukończeniu, ale ciągle dochodzą nowe wymagania i procedury, a 
cały proces się odwleka zupełnie niezależnie od nas i bez naszej winy. Jeśli chodzi o 
inne drogi, to ten właśnie destrukt przeznaczony będzie na remonty innych dróg. 
Jeśli chodzi o obwodnicę to czeka nas jeszcze przetarg i wyłonienie wykonawcy, ale 
w tym roku już nie zdążymy ruszyć, ale od przyszłego powinniśmy.  

Ad.4. 

Przewodnicz ąca D.Pawlak  przedstawiając swoje działania w okresie 
międzysesyjnym poinformowała, że miesiąc lipiec był okresem urlopowym. W 
ostatnich dwóch tygodniach pełniła dyżur i brała udział we wszystkich posiedzeniach 
komisji rady przed dzisiejszą sesją. Zwracała się także pismem do Wokiss w 
Poznaniu oraz do mecenas D.Boniowskiej w sprawie uchwały nie podjętej na 
ostatniej sesji. 

Ad.5. 

K.Jagodzi ński Wójt Gminy  na wstępie stwierdził, że zrządzeniem losu jest fakt, że 
akurat w tej sali spotykamy się dzisiaj, jako że otrzymaliśmy wiadomość, że nasz 
wniosek na aplikację środków unijnych na remont i rozbudowę tego obiektu został 
pozytywnie zaopiniowany. Zgodnie z harmonogramem w przyszłym roku będzie to 
zadanie realizowane. Jednocześnie poinformował także, że inne zadanie pod nazwą 
termomodernizacja, dotyczące siedziby GOPS, budynku szkoły w Grabionnej, 
świetlicy w Okalińcu i Grabównie został w pewnym sensie okresowo zawieszony. 
Powodem jest niespójność wykonanej dokumentacji i wciąż zmieniających się 
przepisów. Z tego powodu w tym konkursie przesuwamy się do tyłu, bo zmieniają się 
normy, którym nie możemy sprostać. W związku z tym zastanawiamy się nad 
przeczekaniem sytuacji i przygotowaniami do następnego rozdania środków. 
Następnie przedstawił wszystkie zarządzenia wydane w minionym okresie. Wójt 
wspomniał także o tym, ze wie o niezadowoleniu mieszkańców jeśli chodzi o 
nieterminowość wywozów nieczystości płynnych, a jest to spowodowane  
niewydolnością naszej oczyszczalni. Zaapelował o wyrozumiałość i cierpliwość w tej 
sprawie. Przedstawił także trudności jakie napotykamy w kolejnych etapach 
uzgodnień w sprawie budowy kanalizacji i oczyszczalni ścieków. Z przykrością 
powiadomił, że zmiany procedur i przepisów sprawiają, że nie będzie możliwe 
rozpoczęcie inwestycji w tym roku. Wracając do swych działań w minionym okresie 
Wójt wymienił między innymi swoją obecność na forum dyskusyjnym w sprawie  
Noteci, uroczystości z Okazji 90 lecia Policji w Pile, walnym zgromadzeniu Lokalnej 
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Grupy Działania, w podpisaniu aktu notarialnego dotyczącego zbycia udziałów gminy 
w Spółce „Noteć”. Wspomniał także o problemach z wykonaniem dokumentacji na 
adaptacje młyna w Miasteczku Krajeńskim. Na wniosek Komisji Oświaty, Kultury, 
Zdrowia i Polityki Społecznej podjął także wstępne  rozmowy  w sprawie 
uruchomienia specjalistycznych gabinetów lekarskich, a szczególnie gabinetu 
ginekologicznego,  w lokalu po gabinecie okulistycznym w Miasteczku Krajeńskim. W 
związku z tym prosi o upoważnienie do prowadzenia już konkretnych uzgodnień w tej 
sprawie. 

Ad.6. 

R.Chmielnicki  pracownik ds. inwestycji stwierdził, że cały czas trwają konsultacje i 
uzgodnienia w sprawie tych dwóch naszych największych inwestycji. Cały czas 
dopracowywana jest dokumentacja tak aby spełniała wszystkie formalne wymogi. Co 
chwile zmieniają się wytyczne są, zmieniają się przepisy i dokumentacje trzeba na 
nowo dostosowywać. Posprawia, że wydłużają się terminy dokumentacji technicznej. 
Po spotkaniach z projektantem oczyszczalni dokonywane są kolejne zmiany w 
projekcie zgodnie z naszymi uwagami. To wszystko sprawia, że te terminy są  
dłuższe niż pierwotnie zakładaliśmy. Pan Chmielnicki poinformował także, że 
projektant będzie docierał do mieszkańców gminy i kolejno uzgadniał przebieg sieci 
wewnętrznej. 

Wójt Gminy  jeszcze nawiązał do trudności w realizacji tych zadań ze strony urzędu 
spowodowanych brakiem kadry, która ma te zadania wykonywać. Ogrom prac jest 
tak duży, że z tą obsadą osobową nie jesteśmy w stanie temu sprostać. Gra się toczy 
o ogromne pieniądze i nie możemy sobie pozwolić na błędy. Dlatego też jest 
zmuszony rozbudować ten zespół. 

Ad.7. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Miasteczku Kraje ńskim Marzanna Bo ć - Ochyra  
przedstawiła sprawozdanie podsumowujące rok szkolny 2008/2009 oraz wyniki 
egzaminów końcowych. 

Dyrektor Publicznego Przedszkola w Miasteczku Kraje ńskim Alicja Wendzi ńska  
przedstawiła sprawozdanie z działalności swojej placówki w roku szkolnym 
2008/2009.  

Ad. 8 

Przewodnicz ąca D. Pawlak  na temat uchwały w sprawie przekształcenia ZOZ –u w 
Wyrzysku w spółkę prawa handlowego powiedziała, że radni na komisjach mieli wiele 
pytań i niejasności, z tego powodu głosowania pozostawiono na sesję. Nawiązała 
także do dwukrotnej obecności na debatach w Wyrzysku w tej sprawie. Aby rozwiać 
wątpliwości otworzyła dyskusję prosząc o zadawanie pytań zaproszonym 
przedstawicielom starostwa. 
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Przewodnicz ąca Rady  jako pierwsza powiedziała, że w oparciu o te dwie debaty ma 
mieszane uczucia. Z tego co wie to szpital wyrzyski w ostatnim okresie wywindował 
się troszeczkę w rankingu. Za dyrektora Gajtkowskiego pacjenci do tego szpitala 
zaczęli napływać, bo w poprzednich latach było różnie. Nie jest znawcą prawa 
handlowego, dlatego trudno jest się tak jednoznacznie odnieść, jednak ma pewne 
obawy, czy po tych pięciu latach nie dojdzie do prywatyzacji. W związku z tym rodzi 
się zasadnicze pytanie- co z tego będzie miał pacjent, bo pacjent jest tutaj 
najważniejszy. 

Wiceprzewodnicz ąca Grembowska  zapytała o zakres  świadczeń jakie są 
przewidywane po przekształceniu   i jaki będzie to miało wpływ na leczenie 
pacjentów. 

Radny Banasik  zapytał o kondycję finansową zakładu, czy jest aż tak dobra, czy jest 
zła. 

Przewodnicz ąca Pawlak  stwierdziła, że prasa donosiła o zatrudnieniu nowego 
ordynatora. 

M.Martenka  podejmując rozmowę powiedział, że blisko rok temu zrodził  się ten 
plan, potem powstał zespół, który dokonywał analiz i zbierał informacje. 
Przeprowadzono mnóstwo debat i konfrontacji. Można by tego nie robić i pozostawić 
wszystko tak jak jest obecnie, bo ostatecznie decyzja nie została jeszcze podjęta. 
Prawda jest, że kondycja finansowa tego szpitala nieco się poprawiła i długi zmalały, 
ale one nadal są i na półrocze tego roku sięgają około 0,5 miliona złotych, wiec jest 
to kondycja finansowa taka sobie w porównaniu z zadłużeniami innych szpitali w 
kraju. Cala ta sprawa ma związek z tym, żeby ten szpital wyrzyski był  na rynku ii to 
jest istota tych przemian. Żeby w oparciu o kontrakt z narodowym Funduszem 
Zdrowia funkcjonował tak, aby pacjenci tego wogóle nie zauważyli. Zakładamy, że po 
jego przekształceniu nikt nie będzie wiedział czy idzie do0 szpitala powiatowego , czy 
do spółki handlowej. Bo chodzi o to ,aby był to szpital w którym leczy się za darmo i 
taki, który ma przed sobą jakąś perspektywę . Do wad szpitala powiatowego można 
zaliczyć fakt, że teraz szpital powiatowy nie może świadczyć żadnych odpłatnych 
usług co zamyka mu drogę do pozyskiwania innych środków poza tymi z NFZ, a po 
przekształceniu otwiera się taka możliwość. Głównym udziałowcem tej spółki w 100 
% będzie powiat  i żaden radny nie pozwoli na to żeby sprzedawać udziały i 
sprywatyzować ten szpital. Do 2012 roku ten szpital niezależnie od tego kto będzie 
jego właścicielem, musi znaleźć  od 18 do 21 milionów na modernizację, aby 
dostosować jego stan techniczny, sprzętowy do wymogów unijnych , a w powiecie 
nie ma takich pieniędzy. Natomiast spółka ma możliwości pozyskania takich środków 
z zewnątrz. 

Bogusław Mikita  potwierdzając  wypowiedź swego przedmówcy powiedział, że 
obecny skład Zarządu Powiatu w Pile wypracował jak najlepsze metody zarządzania 
tym szpitalem i pozyskiwania środków  na inwestycje. Dlatego warto przekształcić go 
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w inna formę, bo łatwiej będzie teraz spółce zaciągać kredyty, bo w obecnej formie 
muszą one być poręczone prze powiat jako organ założycielski, co obciąża powiat. 
W ten sposób ograniczamy możliwość pozyskania środków na inne działania 
powiatu. Natomiast w przypadku spółki tego zjawiska nie ma.  To właśnie zaważyło 
na tym, że wdrożono procedurę przekształceniową, chociaż jeszcze nic tak 
naprawdę nie jest przesądzone.                                              

M.Martenka  dodał jeszcze, że na debaty zostali zaproszone osoby, które już tego 
rodzaju przekształceń dokonywały. Ogólne stwierdzenie tych osób było jedno, że 
wszystkie te szpitale na tych przekształceniach zyskały. Żaden z tych szpitali nie ma 
problemów finansowych i rozwijają zakres usług dla społeczeństwa, co utwierdza nas 
w przekonaniu, że takie przekształcenie ma sens. A boimy się, że jeśli nic nie 
zrobimy, to za parę lat już go nie będzie. 

Danuta Wojciechowska  dyrektor ZOZ-u w Wyrzysku powiedział w sprawie 
zadłużenia, że w 2004 roku szpital skorzystał z kredytu preferencyjnego, który służył 
do oddłużenia szpitala. Ograniczono także zatrudnienie i w tej chwili załogę mamy 
już ograniczoną ostatecznie, więc zwolnień wśród załogi jako takich nie 
przewidujemy i zmiany kadrowe nie wchodzą w grę. Sytuacje finansowa szpitala 
należy rozpatrywać w dwóch kategoriach:  wyniku finansowego oraz w kategorii 
zadłużenia. Wynik finansowy to odzwierciedlenie działalności w przeciągu roku czasu 
i był przypadek, ze któregoś roku wynik finansowy był plusowy, to zadłużenie szpitala 
sięgało około 2 milionów. Od 2004 roku mamy wynik finansowy minusowy rzędu 
kilkuset tysięcy złotych. Na koniec 2008 roku wynik finansowy wynosił minus trzysta 
osiemdziesiąt dwa tysiące z zadłużeniem jeden milion osiemset złotych. Widać z 
tego, że od 2004 roku to zadłużenie nie wiele wacha się w poszczególnych latach. W 
tej chwili zdolność kredytowa jako samodzielnego publicznego ZOZ-u jest prawie 
żadne. W rozmowach z bankami nie jesteśmy poważnym partnerem i chociażby z 
tego względu jest to dla nas sytuacja niekorzystna. Warunkiem przekształcenia jest 
przeniesienie wszystkich świadczeń zapisanych w statucie do tego nowego podmiotu 
i nie może być inaczej. Musimy dostosować pomieszczenia i aparaturę  do wymogów 
unijnych do 2012 roku, w przeciwnym razie nie spełnimy wymogów i nie będziemy 
mogli wykonywać statutowych świadczeń, chyba ze zmniejszymy liczbę łóżek, 
pacjentów a co za tym idzie zakres świadczeń. Jeśli chodzi o nowego ordynatora, to 
dyrektor poinformowała, ze jest to transplantolog z kliniki z Bydgoszczy, który w ciągu 
3 tygodni wykorzystał limit przyznanych nam tego typu świadczeń a oddział chirurgii 
jest zapełniony maksymalnie. 

Radny Huszek  zauważył, że społeczeństwo boi się płatnej opieki zdrowotnej, ale 
przecież tak na prawdę bezpłatnej opieki zdrowotnej u nas w Polsce nie ma. Bo 
przecież każdy z nas w formie składek, czy innej na te służbę zdrowia płaci. To 
przekształcenie pozwoli na lepsze zadbanie o zdrowie nas wszystkich, bo pieniądze 
prędzej trafią do pacjenta. 
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Wójt Gminy  dodał, ze nasza wiedza w tym temacie jest niewielka, ale przecież  to 
dyrektor u wiąże sobie pętlę na szyi, bo on będzie za to odpowiadał. Szpital teraz 
właściwie nie ma szansy, musi wejść na rynek i do powszechnego obiegu ze 
świadczeniami. Jeżeli tego nie zrobi, to zginie na rynku. To jest próba zmiany tej 
sytuacji, bo teraz już będzie tylko gorzej. 

 M. Martenka  powiedział, że cieszy się z głosów wątpliwości, bo tak prawdę 
powiedziawszy to oni też je mają. Jednak to jest próba wyjścia z sytuacji w 
momencie kiedy ten szpital nie ma aż takiej złej kondycji finansowej i nie musimy 
robić brutalnych cięć kadrowych itd. Możemy w ten sposób ochronić go od 
przysłowiowej plajty 

W. Szutkowski  powiedział, że jemu w udziale przypadło obserwowanie podobnych 
szpitali w Polsce. 10 5 szpitali już się przekształciło w spółki prawa handlowego. 
Zarząd powiatu stanął przed dylematem co dalej z tym szpitalem będzie, Czu go tak 
zostawić, czy podjąć jakieś działania. Zależało nam na tym, aby sprawa była 
nagłośniona, aby każdy mógł się wypowiedzieć. Niebawem niemal do każdej rodziny 
trafi list informujący o tym, co zarząd zamierza z tym szpitalem zrobić. W odpowiedzi 
na pytanie przewodniczącej … Szutkowski powiedział, że to samorząd będzie 
decydował o tym co się stanie po 5 letnim okresie z ich własnością. O tym zdecydują 
radni wybrani przez społeczeństwo oraz okoliczności jakie będą występować. Dzisiaj 
wiemy, że publiczna służba zdrowia jest źle zarządzana, poziom usług jest coraz 
gorszy i droższy. Powiedział także, że wiele informacji można zasięgnąć ze strony 
internetowej powiatu w zakładce przekształcenie ZOZ-u. 

Pani dyrektor  dodała jeszcze, że utrzymanie szpitala jest piekielne drogie, bo trzeba 
pacjenta żywić, sprzątnąć, prać. Wszystkie możliwe usługi w tym szpitalu oddaliśmy 
firmom zewnętrznym, po to aby obniżyć maksymalnie koszty utrzymania. 

Przewodnicz ąca Rady  odczytała projekt uchwały w sprawie wydania opinii w 
sprawie przekształcenia w spółkę prawa handlowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w 
Wyrzysku. 
 

Głosowanie : 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „się wstrzyma” na 13 
obecnych radnych 

Uchwała Nr XXX/145/2009 została podj ęta. 

M. Martenka  podziękował radnym za taki kredyt zaufania mimo wątpliwości jakie 
mieli. 

B.Mikita  podziękował także radnym wstrzymującym się, bo to też jest ważne i że 
podejmując tę uchwałę  dajemy przykład innym gminom. 
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Ad.9. 

Przewodnicz ąca Pawlak  zaznaczyła, że uchwala w sprawie  określenia zasad 
rozliczania tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli i udzielania zniżek w 
szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Miasteczko Krajeńskie była 
omawiana na komisjach wszyscy radni wiedzą na czym polega zmiana w stosunku 
do poprzedniego projektu, więc od razu przeszła do odczytania jego  treści. 
 

Głosowanie : 13 głosów „za” na 13 obecnych radnych. 

Ad.10. 

Na wstępie Przewodnicz ąca Rady D.Pawlak  poprosiła Wójta Gminy o podanie 
informacji na temat roszczeń dawnego właściciela młyna w Miasteczku Krajeńskim 

Wójt Gminy K.Jagodzi ński  powiedział, że ostatnio nasiliła się korespondencja w tej 
sprawie. Ostatnio zostaliśmy poinformowani o wszczęciu postępowania 
zakończonego decyzją. Toczy się sprawa, ona jest  na bardzo… bardzo dalekiej 
drodze. A dotyczy ustalenia, czy decyzja sprzed dziesiątek lat była słuszna. Innymi 
słowy, czy upaństwowienie było słuszne, czy nie. Jest to badanie zamierzchłych 
czasów. A tak naprawdę byłym właścicielom najczęściej chodzi o odszkodowanie lub 
o zwrot nieruchomości, w tym przypadku najpewniej chodzi o odszkodowanie. A 
odpowiedzialność spada na państwo, nie na gminę. 

Radny Banasik  zauważył, ze całkowity koszt tej inwestycji sięga 1.200 tys. zł,  z 
tego 70 %  ma być refundowane, a resztę zapłaci gmina, czyli około 400 tys. zł, czy 
nas będzie na to stać i czy jest taka potrzeba. 

Wójt Gminy  odpowiedział, że jedyne co ostatnio było robione z tym obiektem to tylko 
dbanie o to, żeby komuś to się nie zwaliło na głowę i nie pozwolić na rozsypanie. 
Mamy możliwość sięgnięcia po środki i nie wolno nam tego zaprzepaścić, bo to jest 
jedyna szansa, żeby ten obiekt ożył. A ryzyko zawsze jest, i to takie samo jak przy 
termomodernizacji i odnowie wsi i ono zawsze będzie. Powinniśmy sięgać po środki, 
które są w naszym zasięgu. Przeszliśmy już przez ogromne procedury, włożyliśmy w 
to pewne środki i nie wolno nam się teraz wycofać. Jeśli my jako gmina nie 
pokażemy w którym kierunku trzeba pójść, to żaden inwestor do nas nie przyjdzie. 
Jeśli sami nie pokażemy perspektyw, to nikt tego nie zrobi. Musimy być otwarci i 
pokazać, że w rolnictwie musi być inaczej. Szukam możliwości na zagospodarowanie 
tego obiektu. Obiecaliśmy, że znajdziemy rozwiązanie na młyn, wiec zróbmy to. Jest 
szansa na realizację od dawna planowanego Centrum Ekologii Doliny Środkowej 
Noteci, które mieściłoby się w budynku po młynie w Miasteczku. Jest to zadanie na 
które mamy szansę otrzymać dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej. W 
strategii mamy zapisane ogólnie lecz nie mamy sprecyzowanej nazwy tego zadania, 
dlatego musimy wprowadzić tę zmianę. Taki zapis zwiększy nasze szanse na 
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zdobycie tych środków. Cały projekt chcemy podzielić na etapy, gdzie po 
zainstalowaniu infrastruktury można by oddać I piętro do użytku i przystąpić do 
realizacji następnego piętra . Pierwsze piętro - ma być utworzona część edukacyjna 
dla młodzieży gimnazjalnej - pracownie biologiczno-chemiczne, natomiast drugie 
piętro ma być do dyspozycji ogółu społeczeństwa- sale szkoleniowe, pomieszczenie 
doradcy rolnego ODR i inne. Pretensje możemy mieć do zarządu województwa, że 
tak późno rozdaje środki unijne, ale wpisanie tych zadań do strategii będzie wspierać 
nasze starania. 

Radny Huszek  powiedział, że od trzech lat ciągle słyszy, że na wszystko jesteśmy 
za biedni. Ale czy tak naprawdę chcemy być ciągle za biedni? Jak chcemy 
przyciągnąć ludzi jak się rozwijać, jeśli nie zaczniemy od infrastruktury ten młyn jest 
właśnie taką infrastrukturą. Czas zacząć myśleć w innych kategoriach, jeśli nie 
będziemy inwestować to będziemy się cofać a nie rozwijać. Jesteśmy za biedni, żeby 
nie inwestować w takie rzeczy, to nie będzie nas stać na nic. Wszystko kosztuje, czy 
ktoś może powiedzieć, ze nie chce dróg czy chodnika , bo musimy wydać pieniądze. 

Radny Banasik  w odpowiedzi powiedział, że nie ma nic absolutnie przeciwko 
powstawaniu infrastruktury, tylko kolejność tego jest niewłaściwa, bo drogi są 
dziurawe i każdy na nie  narzeka. Priorytetem tej rady były drogi i gdzie one są?. 

Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, że niepokoi ją, że w tym obiekcie prowadzone 
byłyby pracownie szkolne, czyli podlegałoby to pod oświatę i gmina ponosiłaby 
dodatkowe koszty. 

Wójt Gminy  natomiast odpowiedział, że są możliwości sięgania po środki 
zewnętrzne na funkcjonowanie tego typu programów. Do Leadera może wystąpić 
organizacja, która by ten program prowadziła i  otrzyma pulę pieniędzy na jego 
prowadzenie. 

Radny Drzymała  zauważył, że dyrektor szkoły wspomniała, ze będą niezbędne w 
szkole w przyszłych latach profesjonalne pracownie co idealnie wpisuje się w to 
zadanie modernizacji młyna. 

Przewodnicz ąca Rady  dodała także, że ma pewne obawy, że dzieci będą musiały 
wędrować ze szkoły do młyna i z powrotem, tak jak to było dawniej. 

Wójt Gminy  oświadczył, że widział tę jedną możliwość sięgnięcia po spore środki. 
Jest to jedyny konkurs gdzie wartość nieruchomości zalicza się do realizowanego 
projektu. Jeśli w ciągu 5 lat wykonamy zadanie, to wszystko co nabędziemy i co 
zrobimy stanie się naszą własnością. Jeżeli teraz tego nie zrobimy, to już nigdy tego 
tematu nie poruszy. 

Przewodnicz ąca Rady  odczytała projekt uchwały w sprawie zmian Uchwały Nr 
VIII/37/07 Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia 30 maja 2007 roku w sprawie 
przyjęcia strategii Gminy Miasteczko Krajeńskie. 
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Głosowanie:   7 głosów „za”, 6 głosów „się wstrzymał” na 13 obecnych radnych. 
 
Uchwala Nr XXX/147/2009 została podj ęta. 
 
Ad.11. 
 
Sekretarz Gminy M.Góra  przedstawiła stanowisko sołtysów ustalone na spotkaniu 
tuz przed sesją w sprawie projektu uchwały dotyczącego przyznania im diet. Poparli 
propozycje dotyczące  diety w wysokości 15 %^ płacy minimalnej, poparli też 
potrącenia w razie ich nieobecności na sesji i spotkaniach z wójtem, jednak mieli 
uwagi co do potrzeby przedkładania zaświadczenia lekarskiego usprawiedliwiającego 
ich nieobecność. Sugerują raczej, żeby niezależnie z jakiej przyczyny jest 
nieobecność, to dieta zostałaby pomniejszona. 
Radny Banasik - powiedział, że sołtysa powołuje społeczeństwo wsi i to 
społeczeństwo będzie go rozliczało, dlatego zaproponował, aby całkowicie usunąć 
zapis o potrąceniach. 
 
Mecenas D.Boniowska  potwierdziła, że jest taka możliwość, aby sołtys otrzymywał 
dietę bez względu na to czy jest na sesji, czy go nie ma. 

Wójt Gminy  powiedział, że przeprowadziliśmy takie analizy i zaproponowaliśmy 
takie rozwiązanie. Ważne jest, że zajmujemy się tym tematem, bo coraz większe 
obowiązki spadają na sołtysów. Tym bardziej, że teraz wchodzi fundusz solecki i tej 
pracy będzie trochę więcej. Ale taki zapis jako element wiążący z Radą i z Wójtem w 
postaci usprawiedliwienia proponuje pozostawić w projekcie. 

Mecenas D.Boniowska  stwierdziła, że jeśli rezygnujemy z ust. 2 w § 2, to trzeba 
także usunąć ust.3 w tym paragrafie. 

Radny Klesa  zaproponował, aby pozostawić wszystko tak jak było uzgodnione na 
komisjach. 

Sołtys Baszczuk  powiedział, że należy się dobrze zastanowić, bo sołtys ma wiele 
obowiązków, opiekuje się świetlicą, potem dożynki i należy mu się dieta bez żadnych 
potrąceń. 

Wójt Gminy  wtedy stwierdził, że można przyjąć taki wniosek, ale staje się 
przesłanką do zmiany diety radnych, radni będą pokrzywdzeni, bo oni potrącenia 
mają. 

 Przewodnicz ąca Rady  odczytała treść projektu uchwały po wykreśleniu ust.2 i 3 

Głosowanie:  11 głosów’ za”,2 głosy „przeciw”, 0 głosów „się wstrzymał” na 13 
obecnych radnych. 
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Uchwała Nr XXX/148/2009 została podj ęta. 

Radni Rozental  i Drzymała opuścili obrady. 

Ad.12. 

Skarbnik Gminy E. Jendrzejek  przedstawił propozycje zmian w budżecie Gminy na 
2009 rok. Radni nie wnieśli żadnych uwag dlatego Wiceprzewodnicz ąca Rady J. 
Grembowska  odczytała projekt tej uchwały. 

Głosowanie : 7 głosów „za”, 4 glosy „się wstrzymał” na 11 obecnych radnych 

Uchwala Nr XXX/149/2009 została podj ęta. 

Ad.13. 

Przewodnicz ąca Pawlak  powiedziała, że sprawa jest znana radnym z komisji więc 
nie ma potrzeby jej przedstawiać, odczytała więc projekt. 

Głosowanie:  11 głosów „za” na 11 obecnych radnych 

Uchwala Nr XXX/150/2009 została podj ęta. 

Ad.14. 

Przewodnicz ąca Rady przystąpiła do odczytania projektu uchwały wprowadzonej do 
porządku obrad. Wójt Gminy wprowadzając ją do porządku obrad wyjaśniał, 
dlaczego zawiera opinię negatywna. Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

Głosowanie:  11 głosów „za” na 11 obecnych radnych. 

Uchwała Nr XXX/151/2009 została podj ęta. 

Ad.15. 

Wójt Gminy  odpowiadając na wnioski i interpelacje zaznaczył, że nie ma 
rozwiązania na wniosek w sprawie usunięcia gniazda jaskółek przy Domu Kultury w 
Miasteczku Kraj. przy okazji gruntownego remontu elewacji problem ten trzeba 
będzie jednak jakoś rozwiązać, ale dzisiaj nie mamy rozwiązania. W sprawie 
wniosków zgłoszonych na komisjach: 

- dół w drodze Grabionna – Grabówno – zwykłe naprawy już nic nie dają, będzie 
robiony wodociąg Grabówno- Grabionna, potem zalejemy to żelbetonem, żeby przez 
jakiś czas to było trwałe, bo inaczej się tego zrobić nie da, 

- zrobimy przegląd gałęzi na drzewach przy firmie APANA w Miasteczku, 

- tablica ogłoszeń zostanie przesunięta zgodnie z wnioskiem, 
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- w sprawie rzutnika w Domu Kultury- nie planowaliśmy takich środków na ten cel,  
nie mamy takich środków, chyba, że ze środków zewnętrznych, 

- w sprawie wypisywania recept – nie mamy wpływu na to co pani doktor pisze, nie 
leży to w naszej kompetencji, 

- usuniecie zakrzaczeń w Wolsku na starym cmentarzu- sprawa nie jest taka prosta, 
trzeba uzyskać specjalne zezwolenie na obszarze chronionym, ale procedurę należy 
rozpocząć, 

- usunięcie gałęzi przy drodze Grabionna -  Okaliniec, Grabionna – Grabówno- 
rzeczywiście pozostało tam trochę tego do uprzątnięcia, ale nie mamy mocy 
przerobowej, ale w miarę możliwości zostanie to zrobione, 

- sprawa regulacji dostaw wody do sąsiednich gmin – umowa na dostawę wody do 
Wysokiej kończy się z końcem roku, mamy informacje, że na tę chwilę nie ma 
zagrożenia, aby termin ten nie został dotrzymany. 

Ad.16 . Sprawy różne, wolne wnioski. 

Sołtys Baszczuk  stwierdził, że należy poprawić drogę do p. Hajmana w Grabionnej, 

Sołtys Dziuba  poinformował, że gałęzie po wycięciu przy drodze w Okalińcu leżą już 
drugi rok nie uprzątnięte, a chwasty znowu urosły i należy je wykosić. 

Przewodnicz ąca Pawlak  wnioskuje, aby wykosić ścieżkę łączącą ul. P.Skargi z 
ul.Kościuszki  

Wójt Gminy odpowiedział, że w Okalińcu część będzie opryskana środkiem 
chemicznym, bo to się robi właśnie w sierpniu, a resztę będzie trzeba wykosić, 
chociaż ciągle brakuje nam czasu. 

Ad.17. 

Przewodnicz ąca Rady  oznajmiła, że następna sesja odbędzie się w dniu 30 
września 2009 roku o godz.11. w Domu Kultury. 

Ad.18. 

Przewodnicz ąca Rady  podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła 
posiedzenie  - godz.15.47 
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